
Sammanträdesprotokoll kommunstyrelsen den
29 april 2024

Sammanträdets plats och tid
Kommunkontoret i Strömsund, sammanträdesrum Almen, klockan 8.15 – 17.35.

Ajournering mellan 16.55 – 17.08.

Beslutande
Susanne Hansson (S), ordförande

Bertil Johansson (S) (via länk) §§ 77-95, 97-100

Ida Collin (S) (via länk)

Mats Gärd (C)

Kerstin Engkvist (C)

Eira Roos (C)

Simon Högberg (M) §§ 77-94, 97-100

Karin Holmkvist (M)

Robert Gjersvold (SD) §§ 77-94, 97-100

Veronica Berglund (SD) §§ 77-94, 97-100

Tomas Edin (SD)

Lars-Åke Knutsson (S), tjänstgörande ersättare §§ 77-92, 94-100

Kerstin Sjöberg (S), tjänstgörande ersättare

Håkan Espmark (M) (via länk), tjänstgörande ersättare

Christer Nilsson Nordén (SD) (via länk), tjänstgörande ersättare

Hans Elmbjer (SD) (via länk), tjänstgörande ersättare §§ 95-96

Justerare
Simon Högberg utses att justera protokollet paragraf 77 - 100, Karin

Holmkvist utses till ersättande justerare. Justeringen sker digitalt.

Anslag/bevis
Protokollet är justerat och kommunstyrelsen publicerar det på kommunens

webbplats under perioden 6 maj 2024 till 28 maj 2024. Protokollet förvaras

på kommunkansliet i Strömsund.
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Underskrifter

Susanne Hansson, ordförande

Elin-Maria Eriksson, sekreterare

Simon Högberg, justerare §§ 77-94, 97-100

Karin Holmkvist, justerare §§ 95-96

Övriga närvarande
Elin-Maria Eriksson, sekreterare

Anneli Svensson, kommundirektör

Anders Bergman, konsult, §§ 79, 94

Pernilla Gunnarsdotter Persson, kommunledningsförvaltningen, § 79

Anna Backman Wikström, framtids- och utvecklingsförvaltningen, §§ 80, 89

Ralf Sjödin, framtids- och utvecklingsförvaltningen, §§ 80, 89

Erik Casselbrant, miljö- och byggavdelningen, § 81

Tomas Jangenmalm, miljö- och byggnämnden, § 81

Richard Persson, teknik- och serviceförvaltningen, §§ 83-84

Karin Stierna, teknik- och serviceförvaltningen, § 83

Emelie Bergman, teknik- och serviceförvaltningen, § 84

Carina Wiik, kommunledningsförvaltningen, § 87

Annika Hillevidotter, teknik- och serviceförvaltningen, § 87

Heidi Sundelin, framtids- och utvecklingsförvaltningen, § 89

Niclas Liljefjäll, kommunledningsförvaltningen, § 99



Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen

den 29 april 2024

Justerare

Diarienummer KS.2024.46 101

§ 77 Fastställande av föredragningslistan

Ärenden som läggs till

· Äskande från kommunledningsförvaltningen om nytt

ekonomisystem

· Initiativärende från Moderaterna om nya bestämmelser för bioavfall

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att fastställa föredragningslistan.

Kommunstyrelsens beslut
Föredragningslistan fastställs.
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Diarienummer KS.2024.48 101

§ 78 Kommunstyrelsens ordförande informerar
27 mars - Utbildning inom NIS2-direktivet vilket rör Informationssäkerhet

och cybersäkerhet. Kommunen behöver rusta sig för en ny tid.

28 mars - Intervju av sökande till kommundirektörstjänsten.

9-10 april - Budgetberedning 2025 med arbetsutskottet.

11 april - Seminarium för LUS-arbetsgruppen vid Linköpings universitet,

"Resurserna är begränsade! - Hur kan prioritering och fördelning av

resurser göras efter behov på ett rättvist sätt?"

11 april - Möte med Trafikverket om stundande projekt inom kommunen.

12 april - Möte med kommunrevisionen om granskningsrapport för

Årsredovisningen 2023 samt granskning av kommunfullmäktige och

kommunstyrelsen.

15 april - Halvdag med arbete i arbetsgruppen för den lokala

utvecklingsstrategin, LUS. Dialog med nämnderna inleds under april och

avslutas i maj.

16 april - Möte med arbetsgruppen för bredband.

16 april - Möte med fackförbunden med anledning av initiativärendet om

hållbara arbetsplatser från Socialdemokraterna och Centerpartiet.

Förfrågningsunderlag tas fram för den externa genomlysningen av vård- och

socialförvaltningen.

16 april - Möte med Centrala Samverkansgruppen.

17-18 april - Europaforum Norra Sveriges årskonferens i Sundsvall.

22 april - Länsstyrelsens erfarenhetskonferens om cyberangrepp. Niclas

Liljefjäll berättade om konsekvenserna med anledning av angreppet mot

leverantören av kommunens ekonomisystem.

22 april - Regionens samverkansråd. Kort möte med en punkt på

dagordningen. Avveckling av den gemensamma nämnden för samverkan.
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§ 78 fortsättning
24 april - Avstämningsmöte med Servanet. Alla kunder är nu anslutna i

Rossön (107 stycken) och i Lövberga. Diskussioner kring kommande

ansökan om PTS bredbandsstöd.

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta ta del av informationen.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen tar del av informationen.



Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen

den 29 april 2024

Justerare

Diarienummer KS.2023.252 001

§ 79 Dialog kring lokal utvecklingsstrategi, LUS
Anders Bergman, konsult, och Pernilla Gunnarsdotter Persson,

kommunledningsförvaltningen, deltar i dialog om en strategisk plan för

Strömsunds kommun.

Arbetet med den strategiska planen, titulerad Lokal utvecklingsstrategi för

hela Strömsunds kommun (LUS), inleddes efter ett beslut i

kommunstyrelsen den 28 mars 2023 § 65. Beslutet gör gällande att

kommunstyrelsens arbetsutskott utgör styrgrupp i arbetet och att planen

ska presenteras på kommunstyrelsens sammanträde i maj 2024. Sedan

beslutet har tidsplanen reviderats och presentationen kommer att ske

under hösten 2024.

Anders Bergman informerar om befolkningsutvecklingen lokalt, i Sverige

och i Världen. Stödet arbetsgruppen fått av Josefina Syssner, Linköpings

universitet, lyfts fram.

Vidare informerar Anders Bergman om:

· Tidsplanen. Arbetsutskottet har arbetat med LUS vid 6 tillfällen och

upprättat en kommunikationsplan, vilken antagits i

kommunstyrelsen. Utskick med information om hur arbetet

fortskrider har gjorts löpande till gruppledare för de i fullmäktige

representerade politiska partierna. Vidare har information delgivits

den centrala samverkansgruppen (CSG), kommunala

pensionärsrådet (KPR), samebyarna inom kommunen,

koncernledningen (KCL), samt i dialoger på näringslivsdag och

chefsdag. Även kommunalmanackan 2024 innehåller information

om LUS. Nu pågår dialoger i nämnderna för att fånga upp frågor som

är angelägna på verksamhetsnivå.
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§ 79 fortsättning

· Dokumentet. Strategin ska vara övergripande och långsiktig,

innehålla såväl anpassningar som tillväxt. Den ska vara ett paraply

över andra dokument, så som översiktsplan, näringslivsstrategi samt

skolutredning, och samla dem. Den ska fungera som en kompass när

politiska beslut fattas.

· Arbetsmodell."Trehjulingen" presenteras. Den innehåller tre ringar

där den innersta ringen handlar om anpassningspolitik, det

kommunen kan besluta om. Ring två handlar om politik för lokal

ekonomisk utveckling och hållbarhet. Den yttre ringen handlar om

politik för territoriell likvärdighet (lagstiftning, det som händer

globalt, som vi inte har rådighet över).

Slutligen deltar kommunstyrelsen i dialog och vilken anpassningspolitik som

redan bedrivs.

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta ta del av informationen.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen tar del av informationen.
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Diarienummer HJALM.2023.816 612

§ 80 Dialog med framtids- och utvecklingsförvaltningen
Anna Backman Wikström och Ralf Sjödin, framtids- och

utvecklingsförvaltningen, deltar i dialog med kommunstyrelsen utifrån

gymnasieskolans kvalitetsarbete.

Framtids- och utvecklingsförvaltningen redovisade kvalitetsarbetet för

läsåret 2022/2023 på kommunstyrelsens sammanträde den 23 januari

2024, § 12. Där beslutade kommunstyrelsen att ta del av redovisningarna

samt att dialog med rektor och förvaltningschef skulle återupptas, vilket nu

sker.

Ralf Sjödin uppger att Hjalmar Strömerskolan arbetar för att även fortsatt

vara ett bra alternativ vid val till gymnasiet. Fokusområden för att bibehålla

detta är inte bara meritvärden och resultat genom motivation och positiva

förebilder, utan även trivsel och trygghet genom att belysa

värdegrundsfrågor. Anna Backman Wikström informerar om hur man

arbetar för att inte enbart lösa situationer när de uppstår, utan även

långsiktigt och strategiskt inför framtiden. Ett exempel på en lyckad metod

som används är tidiga insatser vid tendenser till frånvaro, tillsammans med

uppföljning kan den negativa utvecklingen för den enskilde eleven stävjas.

Kommunstyrelsen deltar i dialog om vilka insatser som kan göras för att öka

antalet sökande. Några exempel som lyfts är en tydlig profilering, öppet hus

och skriftlig information till elever i årskurs 9.

Underlag till beslut

KS § 12/2024

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta ta del av informationen.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen tar del av informationen.
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Diarienummer KS.2024.124 107

§ 81 Uppsiktsplikt 2024 - Miljö- och byggnämnden
Erik Casselbrant, miljö- och byggavdelningen, och Tomas Jangenmalm,

miljö- och byggnämnden, informerar om verksamheten utifrån

kommunstyrelsens uppsiktsplikt.

Erik Casselbrant informerar om att all verksamhet som bedrivs inom

avdelningen startar med lagkrav samt genomförda behovsutredningar

utifrån dessa. Tillsynsplaner, politiska mål och internkontrollplaner styr

också verksamheten, dessa presenteras kommunstyrelsen.

1704 ärenden hanterades under 2023, nämnden fattade beslut i 85 av

dessa. Alla beslut ska klara en överprövning. Rättssäkerheten är viktig, att

alla ärenden hanteras objektivt och i enlighet med likhetsprincipen.

Avslutningsvis berättar Erik Casselbrant om redovisning av

delegationsbeslut samt genomförda revisioner och tillsyn av överprövande

myndighet.

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta att ta del av informationen

och därmed ha utfört sin uppsiktsplikt gentemot miljö- och byggnämnden.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen tar del av informationen och har därmed utfört sin

uppsiktsplikt gentemot miljö- och byggnämnden.

Beslutet skickas till

Miljö- och byggnämnden

Miljö- och byggavdelningen
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Diarienummer KS.2023.504 332

§ 82 Medborgarförslag om att förnya och rusta upp

kommunens lekplatser
Ett medborgarförslag om att förnya och rusta upp kommunens lekplatser

har lämnats in. Förslagsläggaren föreslår en stor satsning på att utvärdera,

förnya och rusta upp samtliga lekplatser i Strömsunds kommun. Detta för

att göra Strömsunds kommun till en än mer attraktiv plats för barnfamiljer.

Medborgarförslaget anhängiggjordes vid kommunfullmäktiges

sammanträde den 20 september 2023, § 142.

Strömsunds kommun internkontrollerar och besiktigar alla 15 lekplatser

varannan vecka sommartid. Certifierad utomstående aktör utför

besiktningar av lekplatserna enligt plan och det kommer att göras i juni

2024. Avvikelser dokumenteras och åtgärdas av kommunen.

Underhållsåtgärder görs kontinuerligt.

Förnyelse av lekutrustning görs då ekonomiska möjligheter finns.

Underlag till beslut

AU § 82/2024

Tjänsteskrivelse

Medborgarförslag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt arbetsutskottets

förslag.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige
Medborgarförslaget anses besvarat.
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Diarienummer KS.2024.258 253

§ 83 Markanvisningsavtal Bredgård 1:678
Richard Persson och Karin Stierna, teknik- och serviceförvaltningen,

presenterar förslag till markanvisningsavtal för Bredgård 1:678 mellan

Strömsunds kommun och Ommapo förvaltning AB.

Ommapo förvaltning AB har i en intresseanmälan uttryckt önskemål om att

få förvärva Strömsund Bredgård 1:678 för uppförande av

bostadsbebyggelse samt iordningställande av byggbara tomter.

Området har idag en detaljplan med ändamål fritidsområde. För att kunna

genomföra tänkt exploatering krävs en detaljplansändring.

Markanvisningsavtalet innebär att exploatören genom detta avtal ges

ensamrätten att förhandla med kommunen om överlåtelse av marken inom

anvisningsområdet under en tid av tre år från det att kommunstyrelsens

beslut har vunnit laga kraft. Avtalet har granskats och justerats av

kommunjurist.

Underlag till beslut

AU § 83/2024

Tjänsteskrivelse

Markanvisningsavtal Bredgård 1:678.

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt arbetsutskottets

förslag.

Kommunstyrelsens beslut
Upprättat markanvisningsavtal för Bredgård 1:678 godkänns.

Reservation

Kerstin Sjöberg (S) reserverar sig mot beslutet.

Beslutet skickas till

Teknik- och serviceförvaltningen



Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen

den 29 april 2024

Justerare

Diarienummer TSF.2023.595 735

§ 84 Taxa - Egenavgift för kommunal färdtjänst
Emelie Bergman och Richard Persson, teknik- och serviceförvaltningen,

informerar om taxa för kommunal färdtjänst.

Enligt 11 § i lag (1997:736) om färdtjänst ska kommunen fastställa

grunderna för egenavgiften för färdtjänsten. Avgifterna ska vara skäliga och

får inte överstiga tillståndsgivarens självkostnader.

När kommunen tog tillbaka färdtjänsten i egen regi 2015 fastställde

kommunfullmäktige en taxa som indexreglerats varje år. Nu har teknik- och

serviceförvaltningen fått i uppdrag att se över färdtjänsttaxan och ta fram

ett nytt förslag. Föreslagen taxa är densamma som den Regionala

kollektivtrafikmyndigheten har för sina färdtjänstresenärer i övriga

kommuner i Jämtlands län (förutom Östersund). Strömsunds kommuns taxa

skiljer sig genom att egenavgiften rabatteras vid samåkning med andra

beställare.

Den nya taxan är föreslagen att indexregleras den 1 januari varje år utifrån

KPI september, men att den vid ett negativt KPI inte regleras nedåt.

Sedan ärendet behandlades i kommunstyrelsens arbetsutskott (§ 84/2024)

har underlaget kompletterats med ett tillägg om att föreslagen taxa för

färdtjänst börjar gälla den 1 juli 2024.

Underlag till beslut

AU § 84/2024

Tjänsteskrivelse

Taxa - Egenavgift för kommunal färdtjänst

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt arbetsutskottets

förslag med tillägg att föreslagen taxa för färdtjänst börjar gälla den 1 juli

2024.
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§ 84 fortsättning

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige
1. Taxa för färdtjänst fastställs enligt upprättat förslag.

2. Föreslagen taxa för färdtjänst börjar gälla 1 juli 2024.

3. Taxa för färdtjänst ska prisjusteras vid årsskiftet med första

justeringen den 1 januari 2025. Justering ska ske utifrån KPI

september.

4. Om KPI är negativt ska taxan inte justeras nedåt.
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Diarienummer KS.2024.243 805

§ 85 Bestämmelser för driftsbidrag till samlingslokaler
Kommunstyrelsens arbetsutskott tog den 9 januari 2024 § 9 beslut om att

ge kommundirektören i uppdrag att lägga fram förslag på framtida

hantering av driftsbidrag till samlingslokaler, i syfte att utbetalning ska ske

tidigt efter årsskiftet. För att bidraget ska kunna betalas ut tidigt efter

årsskiftet föreslås att ansökan ska vara inlämnad senast den 31 oktober året

innan bidraget betalas ut och att bidragsansökningarna behandlas av

kommunstyrelsen i januari.

Teknik- och serviceförvaltningen har tagit fram ett förslag till revidering av

Bestämmelser för driftsbidrag till samlingslokaler, för att möjliggöra den nya

hanteringen. Dokumentet har utformats efter kommunens

tillgänglighetsanpassade mall för styrande dokument. Arbetsutskottet

beslutade (§ 85/2024) om ett tillägg i underlaget, vilket nu är verkställt.

Nu gällande version fastställdes av kommunstyrelsen den 21 november

2017, § 191.

Underlag till beslut

AU § 85/2024

Tjänsteskrivelse

Bestämmelser för driftbidrag till samlingslokaler

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt arbetsutskottets

förslag.

Kommunstyrelsens beslut
Den reviderade versionen av Bestämmelser för driftbidrag till

samlingslokaler antas.

Beslutet skickas till

Teknik- och serviceförvaltningen
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Diarienummer TSF.2024.210 319

§ 86 Rivning av slöjdsal i Frostviksskolan, Gäddede
Teknik- och serviceförvaltningen har lagt fram ett förslag om rivning av den

före detta slöjdsalen i Frostviksskolan i Gäddede.

Hyresgästen har sagt upp sitt avtal och är utflyttade från och med den 31

december 2023. Det finns inga planer från skolan att hyra lokalen i

framtiden. Byggnaden har idag en stor underhållsskuld.

Byggnaden står inne på skolområdet och hör till skolan, den bör därför inte

nyttjas för annat än just skoländamål under skoltid.

Flyktingloppet nyttjar lokalen en helg per år för prisutdelning,

gymnastiksalen kan fungera som ersättningslokal. Teknikhuset använder

byggnaden tre lördagar per år. Nya träslöjden i skolan kan användas efter

överenskommelse med skolan.

Kostnader för rivningen tas från drift och underhåll på fastighetsenhetens

budget.

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse

PM Kostnadsberäkning renovering

PM Kostnadsberäkning rivning

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt upprättat förslag.

Kommunstyrelsens beslut
1. Den före detta slöjdsalen i Frostviksskolan i Gäddede rivs.

2. Kostnader för rivningen belastar teknik- och serviceförvaltningen.

Beslutet skickas till

Teknik- och serviceförvaltningen
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Diarienummer KS.2024.272 452

§ 87 Avfallsplan - årlig uppföljning 2023
Carina Wiik, kommunledningsförvaltningen, och Annika Hillevidotter,

teknik- och serviceförvaltningen, presenterar den årliga uppföljningen av

kommunens avfallsplan.

Planen innehåller både inriktningsmål och mätbara mål som ska följas upp,

till dessa finns beslutade åtgärder. Redovisningen innefattar inriktningsmål,

ansvar, uppföljning av beslutade åtgärder samt kommentarer till dessa.

Carina Wiik presenterar de mätbara målen som hör till avfallsplanen,

måluppfyllnad samt tillhörande kommentarer.

Underlag till beslut

AU § 86/2024

Tjänsteskrivelse

Uppföljning av avfallsplanen för år 2023

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt arbetsutskottets

förslag med tillägg att fortsatt uppföljning av avfallsplan sker genom skriftlig

delgivning till kommunstyrelsen.

Kommunstyrelsens beslut
1. Kommunstyrelsen tar del av uppföljningen av avfallsplan för 2023.

2. Fortsatt uppföljning av avfallsplan sker genom skriftlig delgivning till

kommunstyrelsen.

Beslut skickas till

Kommunledningsförvaltningen

Teknik- och serviceförvaltningen
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Diarienummer KS.2024.110 029

§ 88 Rekommendation gällande undertecknande av

CEMR-deklarationen
Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) har inkommit med en

rekommendation till samtliga landets kommunstyrelser och regionstyrelser

om att underteckna CEMR-deklarationen med dess nio nya artiklar.

Deklarationen är ett politiskt dokument och därmed också ett politiskt

instrument för att arbeta med jämställdhet.

De europeiska kommun- och regionförbundens samarbetsorganisation,

Council of European Municipalities and Regions (CEMR), beslutade den 6

december 2022 att uppdatera den europeiska deklarationen för

jämställdhet mellan kvinnor och män på lokal och regional nivå (CEMR-

deklarationen) från 2006.

Utifrån denna uppdatering innefattar deklarationen nio nya artiklar (31-39):

· Hållbar utveckling för en hållbar framtid (artikel 31)

· Cybervåld (artikel 32)

· Våld mot förtroendevalda kvinnor och personal (artikel 33)

· Intersektionalitet och mångfald (artikel 34)

· Flexibla arbetsplatser (artikel 35)

· Digitalisering och digital delaktighet (artikel 36)

· Sexuell och reproduktiv hälsa och rättigheter (artikel 37)

· Klimatförändringar och rätten till en hälsosam miljö (artikel 38)

· Krishantering och civil beredskap (artikel 39).

Kommuner och regioner som har undertecknat CEMR-deklarationen före

2023 behöver inte ställa sig bakom hela deklarationen igen. Istället bjuds de

in att ansluta sig till och ratificera även de nio nya artiklarna och inlemma

dessa i sitt arbete med att genomföra åtagandena i deklarationen.
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§ 88 fortsättning
Strömsunds kommun undertecknade den ursprungliga deklarationen

genom ett beslut i kommunfullmäktige den 20 december 2006 § 138.

Underlag till beslut

AU § 87/2024

Tjänsteskrivelse

Rekommendation gällande undertecknande av CEMR-deklarationen

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt arbetsutskottets

förslag.

Kommunstyrelsens beslut
Strömsunds kommun ratificerar och ansluter sig till de nio nya artiklarna

(31-39) i CEMR-deklarationen, och inkorporerar dessa i arbetet med att

genomföra åtagandena i deklarationen.

Beslutet skickas till

Sveriges Kommuner och Regioner (SKR)

Kommunfullmäktige



Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen
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Justerare

Diarienummer HJALM.2024.236 615

§ 89 Kvalitetsarbete inom kommunal vuxenutbildning

undervisningsåret 2023
Anna Backman Wikström, Heidi Sundelin och Ralf Sjödin, framtids- och

utvecklingsförvaltningen, presenterar kvalitetsarbetet inom kommunal

vuxenutbildning för 2023.

Kvalitetsredovisningarna för den kommunala vuxenutbildningen och

framtids- och utvecklingsförvaltningen visar verksamhetens kvalitetsarbete.

Arbetet utgår från skollag, läroplan för vuxenutbildningen och

kommunstyrelsens mål med utgångspunkt i kommunfullmäktiges

prioriterade mål. Skollagens krav på systematiskt kvalitetsarbete innebär att

huvudmän och skolenheter systematiskt och kontinuerligt ska följa upp

verksamheten, analysera resultaten i förhållande till de nationella målen

och, utifrån det, planera och utveckla utbildningen.

Heidi Sundelin informerar om lärcentrum, studie- och yrkesvägledning,

studieplatser, subventionerat boende för studenter inom

verksamhetsförlagd utbildning (VFU), tentamensservice, studiecoaching,

marknadsföring, decentraliserad utbildning.

Den kommunala vuxenutbildningen (Komvux) erbjuder utbildningar på

grundläggande nivå, gymnasial nivå (inklusive yrkeskurser), svenska för

invandrare (SFI) och anpassade utbildningar. Andelen studenter ökar på de

gymnasiala nivåerna men minskar på grundläggande, en övervägande del

av studenterna är kvinnor (66 procent).

Elevgruppens sammansättning i Strömsund skiljer sig från riket och det är

en betydligt större andel studenter som avbryter sina studier. Varje elev

som avbrutit sina studier har tillfrågats om orsak till detta beslut.

Anledningar som uppgavs var avbrott på grund av anställning, flytt till

annan kommun och inskrivning hos arbetsförmedlingen. För 9 av de 76

elever som avbröt utbildningen finns ingen information om anledning till

detta.
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Justerare

§ 89 fortsättning
Vidare presenteras vikten av samarbetet med kommunförbundet Akademi

norr för Strömsunds kommun. Det finns också ett bra samarbete med

gymnasieskolans yrkesutbildningar, till exempel svetsutbildning.

Underlag till beslut

AU § 88/2024

Kvalitetsredovisning för 2023, kommunal vuxenutbildning

Kvalitetsarbete kommunal vuxenutbildning, Strömsunds kommun

utbildningsåret 2023

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt arbetsutskottets

förslag.

Kommunstyrelsens beslut
1. Kommunstyrelsen har tagit del av kvalitetsredovisningarna.

2. Kommunstyrelsen uppdrar skolchefen att i kommande års

kvalitetsredovisning beskriva vilka resultat de redovisade åtgärderna

gett.

Beslutet skickas till

Framtids- och utvecklingsförvaltningen
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Kommunstyrelsen
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Justerare

Diarienummer HJALM.2024.237 612

§ 90 Elevhemsavgifter, stöd till inackordering, dagliga

resor och kontantbidrag för läsåret 2024/2025
Framtids- och utvecklingsförvaltningen föreslår följande elevhemsavgifter,

stöd till inackordering, dagliga resor och kontantbidrag för läsåret 2024 till

2025:

1. Elevhemsavgifter för gymnasieelever som bor på elevhemmet

Sörgård läsåret 2024/2025

Förslag Förslag

2023/2024 2024/2025 2023/2024 2024/2025

5-dagars 5-dagars- 7-dagars- 7-dagars-

boende boende boende boende

Aug

Sept 4275 4465 4890 5110

Okt 4275 4465 4890 5110

Nov 4275 4465 4890 5110

Dec 4275 4465 4890 5110

Totalt ht 17100 17860 19560 20440

Förslag Förslag

2023/2024 2024/2025 2023/2024 2024/2025

5-dagars- 5-dagars- 7-dagars- 7-dagars-

boende boende boende boende

Jan 4275 4465 4890 5110

Febr 4275 4465 4890 5110

Mars 4275 4465 4890 5110

Apr 4275 4465 4890 5110

Maj 4275 4465 4890 5110

Juni

Totalt vt 21375 22325 24450 25550

Summa lå 38475 40185 44010 45990
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Justerare

§ 90 fortsättning
2. Elevhemsavgifter för övriga som bor veckovis läsåret 2024/2025

För elever som vill behålla sitt rum under en praktikperiod debiteras 400

kronor per vecka för rummet.

3. Inackorderingstillägg - stöd till inackordering och resor

 Elever vid skola inom kommunen

1/30 av basbeloppet, det vill säga 1 910kronor + resebidrag som baseras på

avståndet mellan hemmet och skolan.

 Elever vid skola utanför kommunen

Stöd till inackordering och resor; 1 780 kronor per månad

 Elever med särskilda behov av social och/eller

medicinsk art

1/30 av basbeloppet, det vill säga 1 910 kronor + resebidrag som baseras på

avståndet mellan hemmet och skolan.

Intyg från socialsekreterare eller läkare krävs.

4. Dagliga resor

Elever på Hjalmar Strömerskolan med rätt till ersättning för dagliga resor får

ett elevkort. Depositionsavgift, 200 kronor, tas ut av eleverna vid utlämning

av elevkortet.

5. Kontantbidrag (allmänna kommunikationsmedel saknas)

5-dagarsboende

Per vecka

7-dagarsboende

Per vecka

Boende med frukost, middag

och kvällsfika

1 300 kr 1 535 kr

Boende med självhushåll 730 kr 955 kr

Färdavstånd i km, minst Bidrag kr/mån

6 km 280 kr

16 km 380 kr

26 km 480 kr

36 km 580 kr

46 km 680 kr
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Justerare

§ 90 fortsättning

Underlag till beslut

AU § 89/2024

Tjänsteskrivelse

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt arbetsutskottets

förslag.

Kommunstyrelsens beslut
Elevhemsavgifter, stöd till inackordering, dagliga resor och kontantbidrag

för läsåret 2024/2025 fastställs enligt upprättat förslag.

Beslutet skickas till

Framtids- och utvecklingsförvaltningen
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Justerare

Diarienummer HJALM.2024.268 612

§ 91 Nationellt godkänd idrottsutbildning (NIU) på

Hjalmar Strömerskolan
Skyttegymnasiet i Strömsund startade 1980 som ett riksidrottsgymnasium

(RIG) och har sedan 2011 drivits som en nationellt godkänd

idrottsutbildning (NIU). Ansökan hos Skolverket om omcertifiering för NIU

skyttesport gjordes senast i januari 2022 och Hjalmar Strömerskolan blev då

godkänd för 4 perioder från läsåret 2023 - 2024 till 2026 - 2027. RIG finns i

Sävsjö sedan 2011.

Pandemin drabbade svensk skyttesport hårt och antalet aktiva har sjunkit.

Detta framgår också av antalet elever som söker den nationella

utbildningen i Strömsund och skolan har de senaste åren haft ett

krympande antal elever inom utbildningen. Framtids- och

utvecklingsförvaltningen anser att ett framtida intag därför bedöms vara

alltför osäkert för att det ska vara ekonomiskt motiverat att fortsätta

erbjuda utbildningen.

Underlag till beslut

AU § 90/2024

Tjänsteskrivelse med bilaga

Yrkande

Ordförande Susanne Hansson (S) yrkar att:

· Inga intag av sökande till nationell godkänd idrottsutbildning (NIU)

inom skyttesport görs inför höstterminen 2024.

· Beslut om eventuell avveckling av utbildningen inom NIU

skyttesport avvaktar resultat av sportslig intagning vilken planeras

att presenteras i december 2024.

· Förvaltningschef för framtids- och utvecklingsförvaltningen, tillika

skolchef för kommunens gymnasieskola, ges i uppdrag att

intensifiera marknadsföringsinsatser av NIU skyttesport.
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Justerare

§ 91 fortsättning
Karin Holmkvist (M) yrkar att:

· Intag av sökande till NIU, nationell godkänd idrottsutbildning, görs

inför höstterminen 2024.

· Marknadsföring och information om den nationella

idrottsutbildningen i skytte utvecklas och genomförs där presumtiva

elever kan befinna sig.

· Hjalmar Strömerskolan utvecklar och genomför ett utökat och

förstärkt koncept med LIU, Lokalt godkänd idrottsutbildning.

· Det nya LIU-konceptet startar läsåret 2024/2025.

· De genomförda åtgärderna i LIU- och NIU-utbildningen utvärderas

under vårterminen 2025 och redovisas vid Kommunstyrelsens möte

i april 2025.

Proposition

Ordförande ställer de två yrkandena emot varandra och finner att

kommunstyrelsen beslutar enligt eget yrkande.

Votering

Votering begärs.

Följande omröstningsproposition fastställs:

Den som stödjer Susanne Hanssons yrkande röstar ja. Den som stödjer

Karin Holmkvists yrkande röstar nej.

Vid omröstningen avges 8 ja-röster och 7 nej-röster. (Se voteringslista).

Kommunstyrelsens beslut
1. Inga intag av sökande till nationell godkänd idrottsutbildning (NIU)

inom skyttesport görs inför höstterminen 2024.

2. Beslut om eventuell avveckling av utbildningen inom NIU

skyttesport avvaktar resultat av sportslig intagning vilken planeras

att presenteras i december 2024.

3. Förvaltningschef för framtids- och utvecklingsförvaltningen, tillika

skolchef för kommunens gymnasieskola, ges i uppdrag att

intensifiera marknadsföringsinsatser av NIU skyttesport.
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§ 91 fortsättning

Reservation

Simon Högberg (M), Karin Holmkvist (M), Håkan Espmark (M), Robert

Gjersvold (SD), Veronica Berglund (SD), Tomas Edin (SD) och Christer

Nilsson Nordén (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Karin

Holmkvists yrkande.

Beslutet skickas till

Framtids- och utvecklingsförvaltningen

Ajournering

Ajournering begärs mellan 16.55 – 17.08.
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Justerare

Diarienummer KS.2024.208 042

§ 92 Årsredovisning 2023 för Jämtlands

räddningstjänstförbund
Jämtlands räddningstjänstförbund har inkommit med en årsredovisning för

2023. Förbundsrevisorerna har granskat verksamheten och upprättat en

revisionsberättelse för år 2023.

Revisorerna bedömer sammantaget att direktionen för Jämtlands

räddningstjänstförbund i allt väsentligt har bedrivit verksamheten på ett

ändamålsenligt sätt, däremot har förbundet inte bedrivit verksamheten ur

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De bedömer att räkenskaperna

är rättvisande, att direktionens interna kontroll har varit tillräcklig men att

resultatet inte är förenligt med det finansiella målet som direktionen

fastställt avseende god ekonomisk hushållning för 2023. Revisorerna

bedömer vidare att förbundet inte uppfyller balanskravet för 2023.

Förbundsrevisionen tillstyrker direktionen samt de enskilda ledamöterna

ansvarsfrihet.

Underlag till beslut

AU § 91/2024

Tjänsteskrivelse

Årsredovisning 2023

Revisionsberättelse

Revisionsrapport

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt arbetsutskottets

förslag.

Kommunstyrelsens förslag till fullmäktige
Årsredovisning 2023 för Jämtlands räddningstjänstförbund godkänns.
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Justerare

Diarienummer KS.2024.185 373

§ 93 Beslut om bidrag 2024 från Intresseföreningen för

Flåsjöbygdens vindkraftfond
Styrelsen för intresseföreningen för Flåsjöbygdens vindkraftsfond har vid

sitt styrelsemöte den 25 mars 2024 behandlat de bidragsansökningar som

inkommit fonden gällande 2024 års fördelning. Årets inbetalning till fonden

omfattar 522 364 kronor. För fördelning finns totalt 831 578 kronor att

tillgå. Totalt omfattar årets fördelningsförslag 672 338 kronor i enlighet med

bifogat protokoll från fördelningsmötet.

Kommunen ska enligt överenskommelsen med vindkraftbolaget granska om

fattade beslut om bidrag är i enlighet med fondens syfte och

intresseföreningens stadgar. Kommunstyrelsen ges nu tillfälle att uttala sig

om huruvida besluten om bidrag följer överenskommelsen från 2008 och

intresseföreningens stadgar från 2010.

Underlag till beslut

AU § 92/2024

Tjänsteskrivelse

Protokoll från fördelningsmöte den 25 mars 2024

Stadgar

Överenskommelse

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt arbetsutskottets

förslag.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen tillstår att styrelsen för intresseföreningen för

Flåsjöbygdens vindkraftsfond vid fördelningen av bidrag följt upprättade

stadgar och den överenskommelse som träffats mellan kommunen och

vindkraftbolaget.
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§ 93 fortsättning

Jäv

Lars-Åke Knutsson (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggning eller beslut

av ärendet.

Beslutet skickas till

Kommunledningsförvaltningen, kansli
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Diarienummer KS.2024.273 149

§ 94 Delbetänkande Jakt och fiske i renbetesland av

Renmarkskommittén
Anders Bergman, konsult, informerar om delbetänkande angående Jakt och

fiske i renbetesland. Ett förslag till yttrande till Renmarkskommittén

angående delbetänkandet har upprättats. Yttrandet ska ha inkommit till

Landsbygds- och infrastrukturdepartementet senast den 10 juni 2024.

Anders Bergman presenterar bakgrunden i Rennäringslagen och

Girjasdomen samt uppdraget som Renmarkskommittén fått och

kommitténs slutsatser. Vidare presenteras förslag till yttrande från

Strömsunds kommun som fokuserar på bevarande av nuvarande

upplåtelseform av jakt- och fiskerättigheter samt motivering därav.

Redaktionella ändringar har verkställts efter beslut i kommunstyrelsens

arbetsutskott, § 95/2024.

Underlag till beslut

AU § 95/2024

Tjänsteskrivelse

Yttrande till Renmarkskommittén

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta att avge yttrande enligt

upprättat förslag.

Kommunstyrelsens beslut
Yttrande avges enligt upprättat förslag. Bilaga.

Beslutet skickas till

Anders Bergman, konsult

Renmarkskommittén
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Kommunstyrelsen

2024-05-05

Diarienummer KS.2024.273

Strömsunds kommuns yttrande till

Renmarkskommittén - Jakt och fiske i

Renbetesland

Strömsunds kommun vill lämna följande remissvar på ”Delbetänkandet Jakt

och fiske i renbetesland, SOU 2023:46”.

Sammanfattning

Strömsunds kommun anser att nuvarande ordning, där staten via

länsstyrelsen, förvaltar och upplåter jakt och fiske på statlig mark fungerar

bra. Det är av stor vikt för såväl besöksnäringen som för enskilda att statlig

mark är tillgänglig för alla. Strömsunds kommun kan se med oro att en

annan förvaltning skulle kunna skapa konflikter mellan olika grupper – vilket

inte är att eftersträva. Kommunen anser därför att nuvarande

upplåtelseform bör fortsätta.

Allmänt

Strömsunds kommun anser att utredningen är mycket omfattande och

komplex, varvid det varit ett mycket stort material att försöka gå igenom.

Då man försöker sätta sig in i utredningen upplevs det ofta som att den har

en karaktär mer av en juridisk utredning än av en politisk utredning. Vi vill

också betona att Strömsunds kommun har förståelse för det ”samiska

perspektivet” i denna komplexa fråga.

Kommunen tycker att det finns en del inkonsekvens i utredningens

resonemang. Många sidor, inklusive PM läggs på att utreda rätt enligt

”urminnes hävd”. Vad gäller Jämtland kommer man fram till att urminnes

hävd är mycket osäkert och de prejudikat som Girjasdomen ger kan vara

svårt att applicera på dessa områden. Likväl menar utredarna att man ska

förhålla sig lika över hela området. Detta kan för oss te sig osakligt.

Antingen borde urminnes hävd kunna hävdas, eller inte.

Vidare ser kommunen att utredningen kommer fram till att ”det kan finnas

enskilda jägare eller fiskare, såväl samer utanför samebyarna som andra,
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Kommunstyrelsen

2024-05-05

vars förfäder har upparbetat en fiske- eller jakträtt genom urminnes hävd”.

Lokalbefolkning och icke renägande samer, som inte tillhör någon sameby,

har under lång tid använt fjällområdena för jakt och fiske, som ett

komplement till jordbruket, eller kanske till och med som en enskild

försörjningskälla. Det är konstigt att det inte ska tas någon hänsyn till detta.

Många byar har så kallat ”skattefiske” i fjällområdena, vilket fortfarande

ligger kvar i enlighet med gamla förrättningar. Hur ställer sig utredningen till

de så kallade

”Fjällägenheterna”? Kan de också omfattas av ”urminnes hävd, och i så fall

vilken grupp tillfaller den rätten?

15.3. Kommitténs överväganden. Nuvarande ordning, där staten via

länsstyrelsen, förvaltar jakt och fiske på statlig mark tycker kommunen

fungerar bra. Det är viktigt att statlig mark är tillgänglig för alla. Kommunen

anser att det är viktigt med hänsyn till andra, framför allt lokalbefolkningen,

och att eventuella prioriteringar bör göras för hela den svenska

befolkningen.

Strömsunds kommun kan se med oro att en annan förvaltning skulle kunna

skapa konflikter mellan olika grupper. Kommunen anser därför att

nuvarande upplåtelseform bör fortsätta.

Det är alltid olyckligt att ställa grupper mot varandra. I det här fallet samer

– ickesamer, renägande samer – ej renägande samer, lokalbefolkning –

renägande samer, turismföretag – samebyar o. s. v. Detta skapar underlag

för konflikter. Girjasdomen ger en exklusiv rätt för en sameby – inte för det

”samiska folket”.

Kommunen kan också känna oro för att många kan fråntas möjligheter till

jakt och fiske, eller i alla fall att det skapas en stor osäkerheter till

möjligheten att kunna jaga och fiska, om någon annan än staten ska förvalta

områdena. Detta kan t. ex. vara tillgång till olika marker och vatten, men

också prissättning på jakt- och fiskekort. Besöksnäringen är en mycket viktig

näring i Strömsunds kommun. Många företag är beroende av möjligheter

att nyttja småviltsjakt och fiske på statens marker för sina gäster. Företagen

inom besöksnäringen behöver ha kända ”spelregler” för att kunna bedriva

sin verksamhet långsiktigt. Vissa i lokalbefolkningen ser möjligheterna till
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jakt och/eller fiske på statens mark som ett viktigt skäl för att bosätta sig/bo

kvar i en glesbygdskommun. Vi kan se en risk att en annan upplåtelseform,

än dagens, skulle kunna skapa en osäkerhet och att kommunen därmed

tappar såväl företagare som invånare.

För att uppnå ovanstående skrivningar menar kommunen att systemet för

upplåtelse måste vara förutsägbart, tydligt, lika för alla, baserat på sakliga

grunder, och ge goda förutsättningar till dialog och ömsesidig hänsyn.

15.4. En justering av rennäringslagens upplåtelseförbud. Då kommunen

förordar nuvarande upplåtelseform ser vi inget behov av denna justering.

15.5. Vissa förändringar i den statliga hanteringen av upplåtelser av

småviltsjakt. Inte aktuellt utifrån kommunens förslag.

15.6. Ett utrymme för lokala föreningar att upplåta. Kommunen kan känna

oro för tillgängligheten till upplåtelse av jakt och fiske av en ”förening”, på

samma vis som ovan beskrivet vid upplåtelse av en sameby. Det kan lätt bli

att t. ex. stuguthyrare, eller

andra aktörer, som ingår i föreningen, premierar hyresgäster med t. ex.

tillgång till ”exklusiva” områden och vatten. Insyn och kontroll av detta ter

sig svårt/omöjligt.

15.7. Hantering av det delade viltvårdsansvaret och ansvaret för fiskevård.

Kommunen kan inte se några fördelar med ett delat viltvårdsansvar och

delat ansvar för fiskevård. I nuvarande system utförs inventeringar av

länsstyrelsen för att sätta gränser för uttag av småvilt och fisk. Det är

osäkert om alla samebyar, eller eventuella föreningar, har kunskap och

resurser för detta, varvid det finns en risk att fisk- och småviltsstammar inte

kommer att förvaltas på ett långsiktigt och hållbart sätt.

15.8. Samefonden. Kommunen anser att samefonden fyller en viktig

funktion, då den kan fördela medel även till samiska organisationer och

samiskt kulturliv. Det vore olyckligt om samefondens intäkter, utifrån givna

förslag, skulle minska.

16. Ikraftträdande och övergångsbestämmelser. Inte aktuellt utifrån

kommunens förslag.
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Diarienummer KS.2024.172 107

§ 95 Bolagsstyrningsrapport 2023 för Strömsunds

energi AB
Utifrån kommunstyrelsens utökade uppsiktsplikt (6 kap. 9 § KL) har

kommunledningsförvaltningen upprättat en bolagsstyrningsrapport för

Strömsunds energi AB.

Underlag till beslut

AU § 96/2024

Tjänsteskrivelse

Bolagsstyrningsrapport 2023 för Strömsunds energi AB

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt arbetsutskottets

förslag.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen tar del av rapporten och överlämnar den till fullmäktige

utan förslag till åtgärder.

Jäv

Simon Högberg (M), Robert Gjersvold (SD) och Veronica Berglund (SD)

anmäler jäv och deltar inte i handläggning eller beslut av ärendet.

Beslutet skickas till

Kommunledningsförvaltningen, kansli

Kommunfullmäktige



Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen

den 29 april 2024

Justerare

Diarienummer KS.2024.173 107

§ 96 Bolagsstyrningsrapport 2023 för Strömsunds

Hyresbostäder AB
Utifrån kommunstyrelsens utökade uppsiktsplikt (6 kap. 9 § KL) har

kommunledningsförvaltningen upprättat en bolagsstyrningsrapport för

Strömsunds Hyresbostäder AB.

Underlag till beslut

AU § 97/2024

Tjänsteskrivelse

Bolagsstyrningsrapport 2023 Strömsunds Hyresbostäder

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt arbetsutskottets

förslag.

Kommunstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen tar del av rapporten och överlämnar den till fullmäktige

utan förslag till åtgärder.

Jäv

Bertil Johansson (S), Simon Högberg (M), Robert Gjersvold (SD) och

Veronica Berglund (SD) anmäler jäv och deltar inte i handläggning eller

beslut av ärendet.

Beslutet skickas till

Kommunledningsförvaltningen, kansli

Kommunfullmäktige
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Justerare

Diarienummer KS.2024.285 427

§ 97 Begäran om yttrande från Bergstaten gällande

ansökan om undersökningstillstånd för Tåsjö nr 107
Bergslagen Metall AB har ansökt om undersökningstillstånd enligt

minerallagen hos Bergsstaten. Området är ganska stort och ligger i

huvudsak i Dorotea kommun. Ett mindre område på lite drygt en

kvadratkilometer längs med länsgränsen till Västerbotten mellan Norråker

och Kyrktåsjö berör Strömsunds kommun.

Bergslagen Metall AB har i ansökan angett att man avser leta efter sällsynta

jordartsmetaller, även benämnda som REE eller lantanider, molybden,

nickel, skandium, vanadin, yttrium och zink. Även om bolaget anger vad

man letar efter så finns det inget hinder att kartlägga berggrunden med

avseende på andra ämnen.

Enligt 3 § mineralförordningen ska bland annat kommunen ges möjlighet

att yttra sig över ansökningar om undersökningstillstånd. Miljö- och

byggavdelningen har upprättat ett förslag till yttrande.

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse

Remiss

Utredningsunderlag

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta avge yttrande enligt

upprättat förslag.

Kommunstyrelsens beslut
Yttrande avges enligt upprättat förslag. Bilaga.

Beslutet skickas till

Miljö- och byggavdelningen

Bergsstaten



Yttrande BS 200-146-2024

Kommunstyrelsen

2024-04-28

Diarienummer KS.2024.285

Yttrande - Undersökningstillstånd Tåsjö nr 107

Det finns inga detaljplaner eller områdesbestämmelser inom området Tåsjö

nr 107.

Området berör Voernese och Vilhelmina södra samebyar, däremot så finns

inget riksintresse för rennäringen inom det område som ligger i Strömsunds

kommun.

I sort sett hela området som ligger inom Strömsunds kommun berörs av

riksintresse för naturvård, benämnt Grubbmyran - NRO24090.

Strömsunds kommun har i sin översiktsplan angett följande ståndpunkter

som har med anknytning till aktuellt ärende.

I översiktsplanen finns det resonemang kring avvägningar mellan olika

intressen där kommunen anger att utpekade riksintressen ska ges företräde

vid konflikter mellan olika markanvändningar. Där ska även eventuella

exploateringar utanför riksintressena som skulle kunna påverka dessa

värden anpassas till skyddet för riksintresset. Om det finns motstående

riksintressen inom ett område ska det intresse som främjar en långsiktig

hushållning av resurserna ges företräde. Inom aktuellt område finns

riksintresse för naturvård. Inga undersökningsarbeten får genomföras som

påverkar riksintressena negativt exempelvis ska tidpunkten anpassas så att

fåglar inte störs under häckningen.

Utifrån ställningstaganden i kommunens översiktsplan anser kommunen att

det vid framtagande av arbetsplanen för undersökningsarbeten behöver

sökanden visa att dessa kan genomföras utan att utpekat riksintresse

påverkas på ett oacceptabelt sätt.

Ansvarig förvaltning och tjänsteperson
Miljö- och byggavdelning, Tomas Hedin, miljö- och hälsoskyddsinspektör
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Diarienummer KS.2024.322 456

§ 98 Initiativärende från Moderaterna om nya

bestämmelser för bioavfall
Moderaterna, genom Simon Högberg, har inkommit med ett initiativärende

om bestämmelser för bioavfall.

Moderaterna yrkar att Strömsunds kommun genomför en översyn av de

lokala föreskrifterna och ser över möjligheter till undantag från de nya

bestämmelserna om bioavfall.

Underlag till beslut

Initiativärende

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta att skicka initiativärendet

till miljö- och byggnämnden för beredning.

Kommunstyrelsens beslut
Initiativärendet skickas till miljö- och byggnämnden för beredning. Bilaga.

Beslutet skickas till

Miljö- och byggnämnden
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Justerare

Diarienummer KS.2024.331 040

§ 99 Äskande från kommunledningsförvaltningen om

nytt ekonomisystem
Niclas Liljefjäll, kommunledningsförvaltningen, presenterar äskande om nytt

ekonomisystem.

Strömsunds kommun och dess kommunala bolag har sedan många år

använt sig av ett ekonomisystem som levereras av Ådata Infosystem AB. De

senaste åren har utvecklingen av ekonomisystem tagit stora steg framåt

medan Ådata Infosystem AB har inte har tagit så stora steg som kommunen

önskat. De har också skapat en egen organisation som är väldigt sårbar för

kommunen som användare.

Den senaste tiden har det dessutom varit väldigt oroligt hos leverantören,

med cyberattacker och organisatoriska bekymmer, vilket föranleder

bedömningen att det inte längre är ett hållbart alternativt.

Kommunledningsförvaltningen gör vidare bedömningen att det finns ett

behov av ett modernare och bättre verktyg för vår ekonomiredovisning,

detta för att effektivare kunna följa kommunens och dess bolags ekonomi.

Av den anledningen äskas en summa av 3 000 000 kronor för kostnaden att

anskaffa ett nytt ekonomisystem. Enligt rekommendation från Rådet för

kommunal redovisning, RKR R3, går kostnaden att periodisera över den

avtalade nyttjandeperioden. Ett sådant avtal skrivs oftast på minst 6 år,

vilket innebär att kostnaden på 3 000 000 kronor kan periodiseras över 6 år,

det vill säga 500 000 kronor per år.

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen att besluta enligt upprättat förslag

med ändring att kommande års finansiering godkänns men inte

specificeras, samt tillägg att arbetsutskottet ges delegation att fatta vidare

beslut i ärendet.



Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen

den 29 april 2024

Justerare

§ 99 fortsättning

Kommunstyrelsens beslut
1. Anskaffning av nytt ekonomisystem godkänns.

2. Finansiering om 3 000 000 kronor fördelat över 6 år, det vill säga

500 000 kronor per år, godkänns.

3. Finansiering för innevarande år, om 500 000 kronor, anvisas från

kommunstyrelsens utvecklingspott.

4. Kommunstyrelsens arbetsutskott ges delegation att fatta vidare

beslut i ärendet.

Beslutet skickas till

Kommunledningsförvaltningen, ekonomi
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Kommunstyrelsen

den 29 april 2024

Justerare

Diarienummer KS.2024.47 101

§ 100 Delgivningar

1. Redovisning från kommunledningsförvaltningen över kvarstående

medel i kommunstyrelsens anslag för oförutsedda behov:

Budget 2024 300 000

Stöldskyddsföreningen § 65 - 10 000

Kvarstår 290 000

2. Redovisning från kommunledningsförvaltningen över kvarstående

medel i kommunstyrelsens utvecklingspott:

Budget 2024 1 679 000

Nätverkssäkerhet § 59 - 195 000

Kvarstår 1 484 000

3. Protokoll från styrelsen för Samordningsförbundet i Jämtlands län

den 18 december 2023 §§ 29-38

4. KF § 10/2024 - Policy för sponsring

5. KF § 11/2024 - Revidering av styrdokument mot mutor, jäv och

korruption i Strömsunds kommunkoncern

6. Protokollsutdrag från Regionstyrelsen § 39/2024 - Utredning om

Gemensam nämnd för samverkan inom drift och service, utveckling

samt specialistfunktioner

7. KPR § 10/2024 - Riktlinjer för färdtjänst och riksfärdtjänst i

Strömsunds kommun

8. SN § 33/2024 - Förnyad rekommendation till kommunerna om

gemensam finansiering av stöd för en kunskapsbaserad socialtjänst

och kommunal hälso- och sjukvård



Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen

den 29 april 2024

Justerare

§ 100 fortsättning
9. TR § 9/2024 - Riktlinjer för färdtjänst och riksfärdtjänst i Strömsunds

kommun

10. NVN § 2/2024 - Bokslut 2023

11. Beslut från Länsstyrelsen i Jämtlands län om bygdemedel för

Strömsund i ansökningsomgång 31 oktober 2023 (KS.2024.105)

12. Protokoll från Strömsunds energi den 21 mars 2024 §§ §-16

(KS.2024.315)

Underlag till beslut

Tjänsteskrivelse

Yrkande

Ordföranden föreslår kommunstyrelsen besluta enligt upprättat förslag.

Kommunstyrelsens beslut
Delgivningarna läggs till handlingarna.
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  § 91 §   §             
Nr Namn Ja Nej Av-

står 
Ja Nej Av-

står 
Ja Nej Av-

står 

 Ledamot          

1 Susanne Hansson (S) x                

2 Bertil Johansson (S) x               

3 Roger Kristofersson (S)                 

4 Karin Näsmark (S)                

5 Ida Collin (S) x               

6 Mats Gärd (C) x                

7 Kerstin Engkvist (C) x                 

8 Eira Roos (C) x                

9 Simon Högberg (M)  x              

10 Göran Bergström (M)                

11 Karin Holmkvist (M)  x             

12 Svante Westin (M)                

13 Veronica Berglund (SD)  x              

14 Tomas Edin (SD)   x               

15 Robert Gjersvold (SD)   x             

 Ersättare          

1 Gudrun Andreasson (S)                 

2 Bengt Blom (S)                   

3 Desirée Edin (S)                   

4 Lars-Åke Knutsson (S) x                

5 Kerstin Sjöberg (S) x                

6 Leif Jonsson (C)                   

7 Christer Mattsson (C)                 

8 Kristina Widborg Ahlstrand (C)                  

9 Maritha Granqvist (M)                   

10 Eskil Ehnberg (M)                  

11 Håkan Espmark (M)   x               

12 Hans Elmbjer (SD)                  

13 Alf Eriksson (SD)                   

14 Christer Nilsson Nordén (SD)   x              

15 Abor Bryntesson (RD)                   

  8 7                      

               

  Protokollsjusterare 
 
  Ordförande     Susanne Hansson Simon Högberg  

         
  
 Sekreterare     Elin-Maria Eriksson            
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